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Odlučeno koji pacijenti će biti u Areni 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar rekao je za RTS posle sastanka sa direktorima kovid bolnica da će 
privremena bolnica u Areni početi da radi u toku popodneva. 

U Arenu će biti smeštani pacijenti kojima se stanje poboljšava, i kojima su ostala dva ili tri dana primanja 
terapije. 

Lončar je objasnio da tu neće biti smeštani asimptomatski pacijenti, nego oni kojima je klinička slika 
takva da zahteva redovno praćenje. 

Rekao je i da je danas devet pacijenata moralo da ode u Požarevac, jer su u Beogradu bili popunjeni 
kapaciteti.  

Sutra od sedam časova u kovid sistem ulazi bolnica na Banjici, u rezervi su bolnice u Požarevcu i 
Smederevu.  

Kada je reč o Novom Pazaru, Lončar je rekao da je u tom gradu uspostavljena kontrola i da se tu leče i 
pacijenti iz Sjenice.  

U Sjenici, Dom zdravlja ukazuje pomoć kovid negativnim pacijentima, a drugi deo je vojni punkt gde se 
testiraju svi sumnjivi na kovid, koji se, ako su pozitivni, prebacuju u Novi Pazar.  

Ministar je rekao i da su ekipe na putu za Tutin i da će se i u tom mestu stabilizovati situacija.  



 
 

 

 

Novi Sad u borbi sa kovidom, koliko se čeka ispred ambulanti 

U Kliničkom centru Vojvodine leče se 153 pacijenta, sedam je na respiratoru. U poslednja 24 časa u 
pokrajini su registrovana 92 nova slučaja. Institut za javno zdravlje upozorava na rast broja obolelih i da 
se očekuje pogoršanje epidemiološke situacije. 

Samo nekoliko sati nakon mera Gradskog kriznog štaba, na novosadskoj plaži Štrand u petak veče žurka. 

Danas njihovi vršanjaci u redu za testiranje ispred kovid ambulante. 

Gužve u kovid ambulantama stvaraju se u zavisnosti od doba dana. Ekipa RTS-a nisu je zatekli, a građani 
su u razgovoru rekli da čekaju oko dva sata na pregled. 

Dok se ne proglasi vanredna situacija u gradu, inspektori ne mogu da pišu kazne, već se računa na 
odgovornost građana. 

Načelnik Gradske uprave za inspekcijske poslove Miroslav Laketić kaže da većina ugostitelja poštuje te 
mere, ali ono što je uočeno kao propust i nepravilnost je da pojedini posetioci ugostiteljskih objekata ne 
poštuju mere. 

"Mi smo u ovoj početnoj fazi išli na tu preventivnu varijantu i izdali više usmenih upozorenja i ukoliko te 
mere ne budu dale rezultat koji očekujemo, naravno da će Gradska uprava za inspekcijske poslove 
pristupiti represivnim merama, odnosno kažnjavanju svega onoga što se ne poštuje", kaže Laketić. 

Institut za javno zdravlje Vojvodine navodi da je najveći broj obolelih od 20 do 40 godina, kao i da se 
infekcija povećava zbog okupljanja na proslavama, svadbama i zabavama. Samo tokom vikenda u Klinički 



 
 

centar Vojvodine primljeno je 50 novih pacijenata. Dve klinike već su popunjene, a od danas se otvaraju 
još tri. 

"Dok ne budemo počeli da se ponašamo odgovorno, dok ne budemo shvatili da je jedini lek i jedini način 
da suzbijemo ovu pošast i ovu neman, da se pridržavamo mera, da smanjimo protok virusa, odnosno 
frekvenciju virusa u populaciji, bićemo u ovakvom ili još većim problemima", kaže dr Zoran Gojković, 
pokrajinski sekretar za zdravstvo. 

U Novom Sadu od petka je registovano 60 obolelih, a od početka epidemije 600. U Vojvodini su protekle 
sedmice potvrdjena 433 nova slučaja, a od početka epidemije 1.783. 

 

 

Janković za RTS: Niko ne treba da misli da je unapred zaštićen ili bezbedan 

Imunolog dr Srđa Janković kaže za RTS da blagi pad novoobolelih u poslednja dva dana tumači kao 
stagnaciju i da možda možemo da se nadamo da smo dosegli određeni plato krive novoobolelih. 
Poručuje i da niko ne treba da misli da je unapred zaštićen ili bezbedan. 

Srđa Janković je, gostujući u Dnevniku RTS-a, rekao da što se tiče broja pacijenata na respiratoru, tu 
imamo porast ali da je to očekivano. 

Da li je virus mutirao 



 
 

Na pitanje da li je virus mutirao, Janković kaže da virus mutira stalno pri svakoj replikaciji i svakom 
umnožavanju, svaki put kada se kopira njegov RNK postoji verovatnoća mutacija. 

"Međutim, samo mali, veoma mali deo svih mutacija dovodi do promene osobina virusa, a od njih samo 
mali deo dovodi do trajne evolucije virusa", rekao je Janković. 

"Postoje prve naznake da neke varijante virusa imaju drugačije osobine, to još nije nepobitno dokazano,  
ali jeste očekivano. Virus se već podelio u nekoliko podtipova i sada naučnici istražuju da li neki od tih 
podtipova jesu opasniji i ne bi nimalo iznenadilo da budu", dodao je Janković. 

"Klinička slika se razvija tokom određenog vremena, tako da kriva broja pacijenata na respiratoru uvek 
malo kasni u odnosu na broj novoobolelih", dodao je Janković. 

Na pitanje koliko testiranje daje realnu sliku, Janković kaže da sigurno ne možemo očekivati da 
testiranjem otkrijemo baš sve zaražene osobe. 

"Međutim, s obzirom na stroge indikacije testiranja koje su sistematične, možemo da očekujemo da nam 
testiranje da uvid u kretanje epidemije ako te indikacije držimo iz dana u dan", naglasio je Janković. 

Zbog povećane aktivnosti virusa, popunjavaju se kovid bolnice. Govoreći o tome može li naš zdravstveni 
sistem to izdržati, Janković kaže da može ukoliko ne budemo imali dalji porast i ukoliko je ovo plato na 
kome smo sada. 

"Ukoliko se nastavi porast naravno da dalji rezervni kapaciteti će morati da budu pušteni u dejstvo", 
istakao je Janković. 

Kada je reč o promeni težine kliničke slike, Janković kaže da je uvek u grupama koje nisu rizične postojao 
jedan procenat osoba koje razviju težu kliniku sliku i da se zbog toga kaže da niko nije potpuno 
bezbedan. 

"Nije se ništa promenilo. Kod dece i dalje je teža klinička slika ekstremno retka, kao i kod mladih zdravih 
osoba, a kod rizičnih grupa pre svega starijih osoba i osoba sa hroničnim oboljenjima i sa poremećajem 
imunskog sistema naravno da je rizik najveći", rekao je Janković. 

"Kada govorimo o faktorima rizika mi govorimo zapravo o statistici, a pojedinac može uvek da prođe 
bolje ili lošije u zavisnosti od nekih individualnih predispozicija i zato niko ne treba da misli da je unapred 
zaštićen ili bezbedan", poručio je Janković. 

Naglasio je da u svim situacijama treba da mislimo o tome da je virus među nama i da mislimo kako da 
se pre svega sami zaštitimo, a samim tim i da zaštitimo druge da im ne prenesemo virus. 

 

 



 
 

 

 

"SITUACIJA JE OPASNA" Gojković: Zdravstveni radnici su umorni, sistem je prenapregnut, BOLNICE SU 
PUNE i to ne samo zbog korone 

- Zdravstveni sistem je prenapregnut, zdravstveni radnici umorni i povećava se broj obolelih, što zahteva 
apsolutnu opreznost, brigu i odgovornost svih nas - izjavio je danas pokrajinski sekretar za zdravstvo 
Zoran Gojković. 

Gojković je za TV Prva rekao da je situacija opasna i upozorio da će kapaciteti biti nedovoljni da prime 
sve zaražene pacijente, ukoliko se za mesec, dva ne savlada trenutno epidemiološko stanje. 

- Ako se ne savlada ovo stanje, kada bude jesen i kada bude hladnije, bićemo u velikom problemu, jer će 
nam kapaciteti biti nedovoljni da primimo sve one pacijente koji će biti zaraženi - naveo je Gojković. 

Podsetio je da je nošenje maski i držanje fizičke distance neophodno kako bi se što pre sanirao porast 
broja novoobolelih i dodao da je njihovo povećanje direktno proporcionalno tome koliko smo 
disciplinovani. 

On je rekao da se i dalje očekuje rast broja obolelih, ali i izrazio nadu da će broj opadati nakon primene 
svih mera. 

Gojković je rekao i da je jedan od bitnijih činilaca što sad imamo nepovoljnu epidemiološku situaciju 
�apsurd uspeha�, koji, kako kaže, podrazumeva da većina nas nije imala nekog poznanika koji je oboleo 
ili umro od kovida-19, te da se zbog neopreznosti i "manje straha" nismo dodatno čuvali. 

Pokrajinski sekretar za zdravstvo naglasio je da virus više ne bira i da mladi mogu teško da obole, kao i da 
se sada sve više javlja veći broj starijih zaraženih, koji su bili u kontaktu sa mladima. 



 
 

Bolnice pune i iz drugih razloga 

- Sve više ponovo imamo starije osobe koje su kod kuće u kontaktu sa mladima koji dolaze iz grada, iz 
provoda, a oni mogu da prenesu virus ukućanima, čak iako nemaju simptome i to je okidač, što može da 
bude ogroman problem - kazao je Gojković. 

Dodao je da su bolnice popunjene i zbog drugih bolesti, odnosno da je sve više povreda na radu, sve je 
veći broj infarkta, saobraćajnih traumatizama... 

 

 

Deca koja se sada leče imaju OZBILJNIJU KLINIČKU SLIKU Dr Ostojić iz "Dragiše Mišović": Trenutno na 
lečenju imamo 22 dece i pet beba koje nemaju ni mesec dana 

Deca koja su na lečenju u Dečjoj bolnici KBC "Dragiša Mišović" imaju ozbiljniju kliničku sliku nego u 
prošlom talasu razboljevanja kovidom-19. Trenutno je na lečenju 22 mališana i pet beba koje nemaju ni 
mesec dana. 

Rukovodilac bolnice doktorka Olivera Ostojić kaže za "Blic" da će tokom dana iz Novog Pazara biti 
upućene još tri tek rođene bebe, za koje tek treba da se utvrdi da li su pozitivne na kovid. Ove bebe 
rođene su pre dva, tri dana. 

Trenutno je na lečenju u dečjoj bolnici KBC "Dragiša Mišović" 22 mališana sa 11 roditelja koji su pratioci. 
Dve devojke sa ozbiljnom upalom pluća i pet beba. 

- Deo najmlađih koje sada lečimo imaju i i druge bolesti, dva ozbiljna hematoonkološka pacijenta, 
kardiološka i neurološka. Bebe imaju svoju kliničku sliku i na rentgenu upalu pluća. Trudimo se da svi 
budu dobro – kaže doktorka Ostojić. 



 
 

Ona ističe da su sada teži pacijenti nego prošli put. 

- Sa ozbiljnijom kliničkom slikom u odnosu na prošli talas razboljevanja – kaže doktorka. 

U ovoj Dečjoj bolnici svi su na radnom mestu. Niko nije na odmoru, niti je išao od marta, kada je 
proglašena epidemija u Srbiji. 

- Za sada su svi zdravstveni radnici dobro, niko nije zaražen. Sve je dobro organizovano i trudimo se da 
niko ne ispadne iz stroja – kaže doktorka Ostojić. 

Ona apeluje na domove zdravlja da rade trijaže pacijenata koji se javljaju. 

- Roditelji koji sumnjaju da dete ima simptome ili primera radi, dete ima temperaturu 37,2 i odlaze kod 
doktora. Oni ne treba da dolaze u bolnice jer mi ne vršimo testiranja. Treba da idu u Dom zdravlja i tamo 
treba da se odradi dobra trijaža, testira, prepiše prva terapija i odredi da li je dete za bolničko lečenje ili 
ne – kaže doktorka Ostojić. 

U Dečju bolnicu KBC "Dragiša Mišović" upućuju se deca iz cele Srbije. 

 

 

Čitava odeljenja postala kovid jedinice: U Užičkoj bolnici raste broj pacijenata i zaraženih medicinara, 
Vlada juče poslala pet respiratora 

Broj pacijenata u užičkoj bolnici, sumnjivih na kovid 19, drastično se povećao u proteklih nekoliko dana, 
zbog čega je napravljena reorganizacija rada ove ustanove. 

U užičkoj bolnici koja nije kovid bolnica, saopšteno je danas, leči se 214 pacijenata sumnjivih na korona 
virus od kojih je 10 na respiratoru, a 12 ima tešku kliničku sliku. Kako je saopštila dr Jelena Raković 



 
 

Radivojević, direktorka Opšte bolnice Užice, 36 zdravstvenih radnika je obolelo od korona virusa, od 
kojih je sedam hospitalizovano, dok se 21 nalazi u izolaciji. 

I pored toga, rekla je ona, užička bolnica trenutno ima dovoljno medicinskog kadra da obezbedi 
dijagnostiku i lečenje svih pacijenata iz regiona. Vlada Republike Srbije, ispričala je dr Raković 
Radivojević, juče je u Opštu bolnicu Užice poslala još pet respiratora, tako da ova ustanova sada 
raspolaže sa 16 kliničkih i tri transportna respiratora, kao i dva oksiloga. 

- Zbog velikog priliva pacijenata iz Užica i regiona čitav internistički blok služi za prijem pacijenata 
suspektnih na kovid-19. U bolnici funckionišu dve kovid ambulante koje pokrivaju infektolozi, 
pneumofiziolozi i internisti i kroz koje dnevno prođe od 100 do 120 pacijenata. Sutra otvaramo i treću 
kovid ambulantu, - ispričala je dr Jelena Raković Radivojević. 

Mnoga odeljenja Opšte bolnice Užice pretvorena su u izolacione kovid jednici, tako da pacijenti sumnjivi 
na koronu trenutno leže na infektivnom, grudnom, psihijatriji, neurologiji, internom, internom 1, 
kožnom, internističkoj i hirurškoj intenzivnoj nezi. 

Prema podacima od jutros u sedam sati, među 214 pacijenata Opšte bolnice Užice sa simptomima 
korona virusa su 92 osobe iz Užica, 47 iz Sjenice, 41 iz Čajetine, po 20 iz Nove Varoši i Požege, po osam iz 
Kosjerića i Arilja, sedam iz Priboja, četiri iz Prijepolja i tri iz Bajine Bašte. 

- Opšta bolnica Užice ima još od 80 do 100 mesta na koja može da primi pacijente suspektne na kovid-
19. Među zdravstvenim radnicima nema panika. Jesmo umorni, ali sve ovo što preduzimamo proteklih 
meseci radimo da bi našim sugrađanima i svima iz Zlatiborskog okruga pružili najadekvatniju 
zadravstvenu zaštitu, dijagnostiku i terapiju. Imamo dovoljno lične zaštitne opreme, a ukoliko bude 
potrebno obratićemo se gradu Užicu za pomoć, - rekla je direktorka Opšte bolnice Užice. 



 
 

 

Kon: Razočaran sam... 

Epidemiolog Predrag Kon rekao je da je nepovoljna epidemiološka situacija u Beogradu i da nema 
indikacija da se ona popravlja.  

On je za televiziju Prva rekao da je povećan broj ljudi koji dolaze na testiranje u kovid ambulante u 
Beogradu. 

"U Beogradu prosečno se javlja u pet dana 3.325 ljudi na dnevnom nivou u kovid ambulante. Od toga 73 
odsto dnevno radi ispitivanje. O PCR testovima u Domovima zdravalje 3.155 onih koji imaju sumnju na 
kovid", kazao je on.  

Kako je rekao, u 11 predškolskih ustanova je bilo kovida 19, u tri privatna dečija vrtića, kod 25 zaposlenih 
i 14 dece.  

Studenti koji čekaju rezultate na kovid 19 se za sada vraćaju, to jest ne zadržavaju na bolničkom lečenju.  

"Institucije moraju da u potpunosti preuzmu svoj posao. Epidemiolozi moraju da formiraju svoje stavove 
i postoji nekoherentnost izjava koje se više ne mogu tolerisati. Iz razloga što se eidemiloštka situacijau 
Beogradu još pogoršava. Očekujemo poboljšanje krajem nedelje", zaključio je on.  

On je pozvao epidemiologe da opreznije daju izjave o koronavirusu.  



 
 

"Takve mere, koje su nekada preduzete, inicijativom predsednika, mora se reći, sada ne može da se 
čeka. Jer predsednik ima drugih obaveza", rekao je Kon.  

"Ovo govorim jer je pred nama velika borba. Priča da će sve ovo proći, što ja želim, ali virus pokazuje da 
će nove mere pokazati tek u sledećoj nedelji da li imaju efekta. Dolazak jeseni je nešto što je vrlo blizu i 
za to moramo da se pripremimo", kazao je Kon.  

Prema njegovim rečima, sada nema restriktivnih mera i vrlo je teško i malo moguće da se takve mere 
ponovo donose.  

"U slučaju da dođe do kolapsa zdravstvenog sistema nema druge mere osim karantina. Zamena za 
zaključavanje je nošenje maski", rekao je on.  

Kon je dodao da ako svi nosimo zaštitne maske nema mogućnosti da dođe do slučajne infekcije.  

"Kapljično se sigurno prenosi, aerogeno moguće da se prenosi tamo gde se stavlja na respiratore, 
moguće da se prave tako sitne aerosolne čestice koje mogu tako da se šire. Ali to je samo u tim 
uslovima. To se priča jer je intenzitet prenošenja zaista visok u uslovima povišene spoljne temperature", 
kazao je Kon. 

Problem nekoherentne izjave epidemiologa i članova Kriznog štaba 

Kon je rekao da je normalno da epidemilozi i članovi Kriznog štaba nemaju isto mišljenje, te da neki žele 
da se izdvajaju.  

"Nama su potrebni posebno struktuirani podaci koji idu do najsitnijih nivoa, čak i u opštinama. Ako mi ne 
možemo u bazi podataka tako da pratimo, ne možemo ni pravovremeno da reagujemo. Sada pratimo sa 
4-5 dana zakašnjenja", rekao je Kon.  

Kako je kazao sadašnja baza podataka je informatička stvar koja je bila jako korisna, ali epidemiolozi 
moraju postupno da budu potpuno jasni sa svojim stavovima i da se ti stavovi nametnu.  

"Ovo je posao epidemiloga, pre svega, a onda ostalih", rekao je Kon.  

Dodao je da oni koji su zaraženi moraju da se izoluju.  

"Ja očekujem smirenje ako građani shvate da su maske najvažnija stvar, relativno brzo će doći, za 
nedelju dve, da se vide efekti", zaključio je Kon.  

Kon je kazao da je podneo iniijativu premijerki Ani Brnabić i šefu epidemiloške sekcije Srpskog lekarskog 
društva.  

"Ja sam na kraju radnog veka i nemam nikakve zadrške, ovo je neophodno da bismo držali pod 
kontrolom sve. Mene ne interesuje politika. Svako treba da radi svoj posao kako najbolje zna i ume i da 
to usmeri protiv virusa. Ovo nije prestalo, samo moramo da krajnje budemo ozbiljni", rekao je Kon.  

Kako je naveo, odgovor na tu svoju inicijativu očekuje tek za meec dana "imajući u vidu našu brzinu".  



 
 

"To znači da sam razočaran našom brzinom", rekao je Kon.  

Kon je o zabuni o broju umrlih od koronavirusa u Srbiji rekao da psotoji razlika u infromacijama na 
određenim nivoima.  

"Podatak koji ima direktor bonice zavisi od toga šta mu piše u izveštaju. Postavljanje toga kao glavnog 
problema ovog društva je potpuno neprikladno vreme i ostrašćeno govoriti o tome u ovom trenutku. 
Istina je najvažnija i uvek tu, jer medicinska dokumentacija postoji. 

"Ne možemo da računamo na svest građana" 

Kon je govoreći o ljudima u samoizolaciji rekao da ne možemo da se oslonimo na svest građana.  

"Trenutak za karantin je kad pukne zdravstveni sistem", ocenio je Kon.  

Kako je rekao, ne veruje da će doći do uvođenja karantina, ali da insistiranje na maturama, ne može da 
razume.  

"Dok ne steknemo kolektivni imunitet i dok ne stigne vakcina tako ćemo živeti", kazao je Kon.  

Na pitanje da li sada hara drugi virus, Kon je rekao da možemo da teoretišemo kako dolazi do toga da 
ima sve više dece sa teškom kliničkom slikom.  

"Mi u ovoj situaciji nemamo vremena za to. Najverovatnije je došlo do toga da je virulentnost vrlo jasna, 
to se vidi kroz broja obolevanja sa tešom kliničkom slikom", kazao je Kon.  

On je rekao da sve nagoveštava da će sve ostati isto po pitanju koronavirusa i na jeset, te da će 
maksimum imati u novembru i decembru.  

"To će biti razvučeno, ne verujem da će biti istovremeno", zaključio je on. 



 
 

 

RFZO: Testova ima 

Beograd -- U Srbiji trenutno na zalihama ima oko 170.000 testova na koronavirus, a do petka bi trebalo 
da stignu i nove količine.  

To je danas izjavila direktorka Republičkog fonda za zdravstveno osiguranje Sanja Radojević Škodrić. 

Ona je gostujući na TV Pink kazala da ne postoji problem sa njihovom nabavkom, da testova ima 
dovoljno i da se na svake dve nedelje poručuju nove potrebne količine. 

Testovi se stalno distribuiraju, odnosno svakodnevno šalju Kovid bolnicama prema broju tesiranih 
pacijenata prethodnog dana, a nekada se pošalje i 10 do 20 odsto više od potrebnog, kaže Škodrić.  

Kada je reč o bolnici u Šapcu, objašnjava da su 26. i 27 . juna dobili testove, a da su 3. jula pozajmili od 
Zavoda za javno zdravlje u tom gradu veću količinu tesotova jer su počeli da testiraju veći broj ljudi.  

Škodrić je kazala da će zahvaljujući što INEP počinje sa proizvodnjom testova u avgustu biti dodatnih 
količina koje će se ravnomerno distribirati zdravstvenim ustanovama.  

Podsetila je da Srbija ima najveći broj testiranih građana u regionu i da je dobro to što je napravljen 
takav ugovor da u svakom momentu možemo da povučemo nove količine, koliko je potrebno.  

Škodrić je kazala da su zalihe sa maskama spremne za jesen, a ako nekim ustanovama zatreba ranije 
distrubiraju im se.  



 
 

Takođe je rekla da su sve ustanove dobro snabdevene lekovima, i da od marta nije bilo nestašice 
nijednog dana.  

Kako je istakla, obezbeđene su dovolje količine svih lekova koje su potrebne za obolele od Kovida.  

Škodrić je rekla da se imajuhi u vidu poslednje brojke, stanje sa virusom polako stabilizuje ali da nije 
momenat za opuštanje i da je važno da se građani pridržavaju svih epidemiloških mera. 

 

 

Vanredna situacija u 16 gradova i opština zbog koronavirusa 

U Srbiji je do danas vanredna situacija zbog pogoršanja epidemiološkog stanja proglašena u 16 gradova i 
opština. 

Vanredna situacija, koja podrazumeva preduzimanje posebnih mere za sprečavanje širenja novog 
korona virusa, na snazi je, kako prenosi Tanjug, u Bogatiću, Vladiničinom Hanu, Lučanima, Beogradu, 
Novom Pazaru, Tutinu, Kragujevcu, Vranju, Ivanjici, Šapcu, Čačku, Kraljevu, Arilju, Požegi, Užicu i Priboju. 

Šumadijski okrug: Za 24 sata 24 novozaraženih 

U Institutu za javno zdravlje Kragujevac u poslednja 24 sata urađeno je 254 testiranja građana na virus 
korona i pozitivno su 24 osobe, od toga u Šumadijskom okrugu 20 ljudi. 

Ukupno pozitivnih pacijenata po opštinama Šumadijskog okruga od početka epidemije do sada je 718 
pacijenata, od toga u Kragujevcu 581, zatim u Aranđelovcu 45, Topoli 14, Rači 22, Kniću 38, Batočini 14 i 
Lapovu četiri. 



 
 

Kada je reč o kućnoj izolaciji, u Kragujevcu je 839 osoba u kućnoj izolaciji i to u Kragujevcu 669, 
Aranđelovcu 39, Topoli 20, Rači 30, Batočini 19, Lapovu 15 i Kniću 47. 

U Kliničkom centru Vojvodine 159 pacijenata sa kovidom19 

U Kliničkom centru Vojvodine trenutno se leči 159 pacijenta kod kojih je potvrđeno da su oboleli od 
virusa kovid 19. 

Od tog broja, kod devet pacijenata, s obzirom na njihovo trenutno zdravstveno stanje, lečenje zahteva 
primenu mehaničke ventilacije, saopštio je danas KC Vojvodine, prenosi Tanjug. 

 

 

Preuređuju kovinsku Specijalnu bolnicu 

U renovirana odeljenja uz pomoć Pokrajinske vlade stigli višemilionski vredni mediciski aparati i oprema 

Kovin ‒ Dvadesetak smeštajnih i pomoćnih objekata ili više od 17.000 kvadrata Specijalne bolnice za 
psihijatrijske bolesti „Kovin” donedavno je na terenu odavalo utisak teške zanemarenosti. Pojedine 
zgrade bukvalno su se urušavale i tonule, krovovi prokišnjavali, malter otpadao što sa fasada, što plafona 
i zidova bolničkih soba, pucali podovi, na nekim odeljenjima zaudarali gotovo neupotrebljivi toaleti. U 
spavaonama nekada austrougarske kasarne bilo je nagurano i po 30 postelja, buđalo je, a u lošem stanju 
bile i elektro i grejne instalacije. Prostor je zaslugom osoblja bio čist, ali depresivno sivilo ovog ionako 
mučnog mesta, teško da je bio humani ambijent u kom treba da boravi i leči se oko 1.000 pacijenata. 

    U međuvremenu, bolnica je delom renovirana zahvaljujući više od tri i po miliona dinara vrednoj 
donaciji Nj.K.V. princeze Katarine i Fondacije „Lifeline Chicago“, kojom su zamenjene kompletne 
instalacije, postavljena rasveta, odeljenje okrečeno, renovirani toaleti i izrađena nova čajna kuhinja u 
Odeljenju za nepsihotične poremećaje  i granična stanja u prizemlju zgrade bolnice. 



 
 

Od tada, ulaganjima u obnavljanje paviljona, nabavku nove opreme, za jednu od najznačajnijih ustanova 
tog tipa u Srbiji, stvarani su bolji uslovi za boravak pacijenata i rad medicinskog osoblja. To je na sebe 
preuzela pokrajinska vlada. Javnim konkursom Sekretarijata za zdravstvo dodeljena su sredstva u iznosu 
4.860.000 dinara za nabavku ultrazvučnog kolor dopler aparata za dijagnostiku na neurologiji i još 
5.280.000 dinara za nabavku osam pacijent - monitora za praćenje vitalnih fnkcija sa centralnom 
stanicom za praćenje funkcija kod ugroženih bolesnika. Takođe, pokrajinski Sekretarijat za energetiku, 
građevinarstvo i saobraćaj, dodelio je bespovratni podsticaj od 2.700,000 dinara za štednjivu rasvetu. Iz 
Uprave za kapitalna ulaganja AP Vojvodina napominju da su u prethodnom periodu finansirali kupovinu 
EMNG (elektroencefalograf) sa 3.780.000, EEG uređaja vrednog 2.787.600 dinara,  RTG (rentgen) 
aparata u iznosu od  7.168.560 dinara, kao i nabavku automatskog parnog sterilizatora. 

   Prostrani park bolnice je uređen. Renovirana je volijera u centralnom delu, koja će poslužiti za boravak 
i druženje pacijenata u prirodi i formiran prostor u kom su izloženi radovi pacijenata, a prostor ulepšan 
sadnicama četinara, ukrasnim rastinjem i novim mobilijarom. 

    U ovoj bolnici za teške duševne pacijente, koji ovde često ostaju do kraja života, napominju da sve 
urađeno ima cilj da ulepša krug bolnice i stvori zdrav ambijent za miran boravak, odmor i šetnju 
štićeniika.  Na taj način, oni se podstiču na različite aktivnosti, pa i radne koje su ujedno i deo njihove 
resocijalizacije i rehabilitacije. Tu se neće stati već je u planu realizacija niza projekata koji će pomoći u 
humanizaciji prostora, unapređenju procesa lečenja i psihosocijalnoj rehabilitaciji pacijenata. 
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